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Borgmester Vicky Holst Rasmussen bød indledningsvis velkommen til et udvidet Erhvervsforum, hvor 

Egedal Erhverv fremover er repræsenteret af yderligere to repræsentanter, henholdsvis Dionna 

Ditlev og Camilla Rye Jørgensen. Referatet blev godkendt, og det blev understreget, at der fortsat 

udarbejdes beslutningsreferater fra møderne i Egedal Erhvervsforum, som inddrager råd og idéer fra 

Erhvervsforums deltagere. 

 

 

  

 

Administrationen orienterede om indsatser og opfølgning i forlængelse af de seneste møder i 

Erhvervsforum. Således fik Erhvervsforum en status på: 

 

Fibernet: Egedal Kommune arbejder på at forbedre den digitale infrastruktur, herunder fibernet, 

som en del af arbejdet med de strategiske pejlemærker. Siden 2016 har både Folketinget og Egedal 

Byråd afsat midler til at støtte bredbåndsprojekter. Der er omkring 1.200 adresser i Egedal, der er 

berettiget til støtte, og omkring 730 af disse har endnu ikke ansøgt bredbåndspuljen. Der er stadig 

ca. 300.000 kr. tilbage af byrådets bevilling, hvilket betyder, at yderligere ca. 150 adresser (borgere 

og virksomheder) kan få støtte til bredbånd. 

Via bredbåndspuljen kan man finde de støtteberettigede adresser, og via Tjekditnet kan man se 

bredbånds-/mobilbredbåndsdækning i Egedal. 

 

Erhvervsjord: Salg og udvikling af erhvervsjord i bl.a. Værebro og ved Kildedal, herunder krav om 

lokal- og udviklingsplaner i den forbindelse. Der vil foreligge yderligere information i 

august/september. 

 

Fjernvarme: Udrulning af fjernvarme i Egedal. Vestforbrænding udvider fjernvarmenettet mellem 

Ballerup, Egedal og Frederikssund. Gravearbejdet betyder, at der uden for myldretiden lukkes ét 

spor i retning fra Stenløse til Måløv på Frederikssundvej. Arbejdet udføres i perioden fra midten af 

juni 2024 til forventeligt maj 2025. 

 

Skolevirksomhedssamarbejdet: I samarbejde med Egedal Kommunes skoleafdeling er fokus på at 

arbejde videre med og implementere input og erfaringer fra Erhvervsforums møde torsdag den 29. 

februar. 

 

 

 

 

https://bredbaandspulje.sdfi.dk/
https://tjekditnet.dk/
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Administrationen, ved Martin Koch Pedersen, introducerede dagens erhvervstema og det strategiske 

afsæt for ”Service og Samarbejde”. I introduktionen blev der især lagt vægt på: 

 

• Indholdet af det strategiske pejlemærke for Service og Samarbejde. 

• DIs analyse af lokal erhvervsvenlighed, som lige nu er de bedste data vi har, der belyser 

service- og samarbejdsområdet på tværs. 

• Overordnet kig på service-, myndigheds- og serviceområder rettet mod erhvervslivet i Egedal 

Kommune. 

• En opfordring til udviklingsdialog på mødet, der kan være med til at forbedre samarbejdet 

og den lokale service i Egedal. 

 

Yderligere information kan bl.a. findes i mødenotatet "Service og Samarbejde", der er udsendt til 

mødedeltagerne. 

 

 

 

Rie Skovgaard, formand for Egedal Erhverv, medejer af MB Fundament ApS og Forlaget Aksel, 

orienterede Erhvervsforum om Egedal Erhvervs medlemmers erfaringer og synspunkter vedrørende 

service og samarbejde med Egedal Kommune. 

 

Hovedpunkterne fra Rie Skovgaard og Egedal Erhverv var: 

 

• En skelnen mellem service – herunder bl.a. kommunens myndighedsopgaver – på den ene 

side og samarbejde med erhvervslivet på den anden. 

• Oplevet værdi er en vigtig parameter i de daglige service- og samarbejdssnitflader. 

• Et fokus på at gøre livet lettere (mere brugervenligt) for lokale virksomheder – bl.a. via 

gennemsigtighed, klare retningslinjer mv. 

• Tid er penge for virksomhedsejere – lette samarbejdet bl.a. gennem konkretisering af 

opgaver også i dialogen med frivillige. 

• Lokale mindre virksomheder har inden for mange brancheområder svært ved at deltage i 

konkurrencen om kommunens udbudsopgaver. 

• Ønske om tydeligere synliggørelse af kommunens servicetilbud til erhvervslivet, eksempelvis 

fra Erhvervshus Hovedstaden. 

• Fejre fælles succeser. 

 

Rie Skovgaard og bestyrelsen i Egedal Erhverv havde inden mødet i Erhvervsforum inviteret 

foreningens medlemmer til dialogmøde med henblik på at give input til dagens tema. 
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Erhvervsforum drøftede dagens tema. Indledningsvist i grupper med opfølgning fra grupperne i 

fællesskab. Arbejdet tog udgangspunkt i nedenstående spørgsmål: 

• Hvordan kan Egedal Kommune udvikle og styrke service og samarbejde med 

virksomhederne i kommunen? 

• Hvad er vigtigst for virksomhederne i samarbejdet med Egedal Kommune?  

• Hvordan vurderer virksomhederne bedst kommunen understøtter vækst og udvikling for 

erhvervslivet? 

• Hvordan udnytter vi samarbejdet med erhvervsfremmende organisationer bedre til gavn for 

erhvervslivet? 

 

 

Fra fællesopsamlingen fremkom følgende: 

• Fortsat fokus på at gøre det muligt for lokale virksomheder at deltage i kommunens udbud. 

Fx gennem de måder der udbydes på, et fokus udover pris samt mere markedsafdækning og 

dialog. 

• Vigtigheden af at den digitale infrastruktur er konkurrencedygtig., og kan understøtte 

erhvervslivets forretningsudvikling (se bl.a. link under pkt. 2). 

• Fortsætte dialogen og udviklingen, og derigennem udnytte Egedal Erhvervsforum yderligere. 

• Udbygge og skabe mere synlighed omkring ”køb lokalt” også mellem lokale virksomheder 

indbyrdes samt i detailhandlen. 

• Opfordre kommunale chefer til at tænke lokalt, når de køber ind. 

• Synliggøre og profilere virksomhedsmedlemmerne i Egedal Erhverv.  

• At erhvervslivet også kigger lokalt, når de ansætter. Flere virksomheder efterspørger 

specialiserede kompetencer, hvor rekrutteringen forudsætter en større geografi. 

• Gør en indsats for at få ansatte til at bosætte sig i Egedal. 

• Erhvervslivet opfordrer til klar besked i dialogen med kommunen omkring 

myndighedsopgaver – for ikke spilde hinandens tid, hvis et forretningsforhold kan afklares 

hurtigt. 

• Kommunikation fra Egedal Kommune til erhvervslivet kommer via mange kanaler. Der var 

opbakning til at fastholde en bred kommunikationsindsats. I dag dækker det personlige 

møder, nyhedsbreve, web, LinkedIn, Facebook og større netværksarrangementer. Samtidig 

skal kommunen være opmærksom på Egedals virksomhedsdemografi, når kommunen 

kommunikerer ti erhvervslivet 

• Fortsat stor fokus på kvalificeret arbejdskraft til erhvervslivet – herunder yderligere styrke 

samarbejdet omkring at få ungen ud i de lokale virksomheder. 

• Opmærksomhed på vigtigheden af trafik- og infrastrukturforhold for erhvervslivet. 

Kommunen kan eksempelvis facilitere dialogen med eksempelvis Vejdirektoratet omkring de 

statslige veje i Egedal. 
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By- og erhvervsdirektør Ellen Hvidt Thelle fortalte om udviklingsarbejdet med Kommuneplan 2025 i 

Egedal og lagde især vægt på områderne: 

 

• Værebro og fremtidig planlægning set i lyset af Frederikssundsmotorvejen. 

• Maglevad syd og nord samt udarbejdelse af lokalplan. 

• Kong Svends Park og udarbejdelse af udviklingsplan. 

• Drøftelse af øvrige muligheder langs den kommende Frederikssundsmotorvej. 

 

 

 

 

Der var bred opbakning i forhold til temaet på det kommende møde i Erhvervsforum, tirsdag den 8. 

oktober, hvor pejlemærket ”Bæredygtig udvikling – bedre klima og bedre bundlinje” drøftes. 

 

Udover ovenstående tema var der i gruppen enighed om at indarbejde et indlæg fra Erhvervshus 

Hovedstaden (EHHS) til det kommende møde. Fokus skal være på mulighederne og effekten af EHHS’ 

tilbud til virksomheder i Egedal. 

 

 

 

 

Camilla Rye Jørgensen orienterede kort om Egedal Gymnasium & HF's arbejde med at styrke 

gymnasiets profil, herunder særligt fokus på HF-elevernes muligheder på 

professionsuddannelsesområdet. 

 

 

 

 

I forlængelse af mødet i KKR-kredsen foreslog Karsten Søndergaard, at Erhvervsforum orienteres om 

strategien ”Virksomhedsudvikling i hele Danmark 2024-2027” fra Danmarks 

Erhvervsfremmebestyrelse. Strategien sætter en ambitiøs retning for indsatser, der hjælper SMV’er i 

hele landet med at øge produktiviteten, omstille sig til en bæredygtig fremtid og skabe nye 

arbejdspladser. 

Et faktaark, der kort beskriver strategien, er vedhæftet referatudsendelsen. Hele strategien kan 

læses her: Virksomhedsudvikling i hele Danmark 2024-2027. 

 

Der fremkom ikke yderligere. Mødet sluttede kl. 17.50. 

 

 

 

 

 

https://erhvervsfremmebestyrelsen.dk/lancering-af-strategi-virksomhedsudvikling-i-hele-danmark-2024-2027
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Peter Listed, installatør, RØRSKOU EL ApS 

Rie Skovgaard, formand for Egedal Erhverv, medejer MB Fundament ApS og Forlaget Aksel 

Michael Bøeck, adm. direktør & partner, KASA Gruppen A/S 

Dionna Ditlev, direktør og medejer, Ditlev-Rent.dk ApS 

Lars Vinther, Chief Executive Officer, Mermaid Medical A/S 

Camilla Rye Jørgensen, rektor, Egedal Gymnasium & HF 

 

 

Borgmester Vicky Holst Rasmussen 

Udvalgsformand Charlotte Haagendrup 

Udvalgsmedlem Morten Lyager 

Udvalgsmedlem Karsten Søndergaard 

By- og erhvervsdirektør Ellen Hvidt Thelle 

Martin Koch Pedersen, Centerchef 

 

  

Kommunaldirektør Jonatan Schloss 

Jesper Hansen, direktør, Malerfirmaet Karl Hansens eftf. A/S 

Theis Beer, direktør, Mr. La Strada ApS 

Ole Blædel, Tømrer- og Snedkerfirma Ole Blædel 

 


